
 

Protokół nr 81/22 

z posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji odbytego w dniu 

27 lipca 2022 r. od godz. 15:30 do godz. 18:00 w Pałacu Kawalera 

w Świerklańcu. 

Obecni według załączonej listy. 

Posiedzeniu przewodniczył Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Budżetu i Inwestycji radny Adam Francik, który przywitał 

przybyłych członków Komisji oraz gości i otworzył posiedzenie. 

 

Porządek obrad niniejszego posiedzenia przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 512 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Świerklaniec.  

3. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 513 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 

rok.  

4. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 514 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

5. Zapoznanie z pismami, które wpłynęły pod obrady Komisji. 

6. Dyskusja nt. zagospodarowania odpadów komunalnych na terenie Gminy Świerklaniec.  

7. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń.  

8. Wolne głosy.  

9. Zakończenie. 

 

Ad. 2. 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że zmiany 

wprowadzone do Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy, 

wynikają z zastrzeżeń Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego. Nadmieniła, że zmiany mają 

charakter kosmetycznych i polegają na usunięciu z Programu, zapisu „w szczególności” w ustępie 4 

Rozdziału 4 oraz w tytule Rozdziału 8.  



 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 512 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Świerklaniec, w następujący sposób: l. gł. 8: „za” - 8, 

„przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 3. 

Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do budżetu 

gminy na 2022 rok.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 513 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, w następujący sposób: l. gł. 8: „za” - 8, 

„przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 4. 

Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że zmiany wprowadzone do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037 wynikają ze zmian wprowadzonych 

do budżetu gminy na 2022 rok.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 514 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037, 

w następujący sposób: l. gł. 8: „za” - 8, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. Radny Tadeusz Ledwoń 

ze względu na problemy techniczne zagłosował „za” poza systemem eSesja.  

 

Ad. 5. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji zapoznała się z pismami dotyczącymi proponowanych do 

wprowadzenia ograniczeń na terenie Zalewu Nakło – Chechło oraz proponowanej zmiany 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla obszaru Zalewu Nakło – Chechło.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że zostało wystosowane zapytanie 

o możliwość stworzenia stref dla palaczy na terenie Zalewu Nakło – Chechło. Nadmieniła, że 

w zakresie umożliwienia kąpieli zwierząt w zbiorniku wodny, wpływają sprzeczne postulaty 

mieszkańców w tym zakresie.  



 

Radny Adam Francik poinformował, że Rada Gminy Świerklaniec omawiała już tematykę 

możliwości kąpieli zwierząt w zbiorniku Zalewu Nakło – Chechło, wówczas wprowadzono zakaz 

w tym zakresie.  

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że przepisy odnośnie zakazu palenia oraz pławienia 

zwierząt w zbiorniku wodnym są przedmiotem regulacji prawa miejscowego. Jednak bardzo 

ważnym zagadnieniem jest egzekwowanie wprowadzonych przepisów. W dalszej części 

zasugerował, że można rozważyć, aby w przyszłym roku wprowadzić zakaz palenia w miejscach 

okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli. W dalszej części przekazał informację na temat 

korespondencji, która zawierała wnioski zarówno o umożliwienie kąpieli zwierząt w zbiorniku 

wodnym, a także o wprowadzenie zakazu w tym zakresie.  

 

Radny Michał Nolewajka zasugerował, że informację na temat zakazu palenia można wprowadzić 

do Regulaminu miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli.  

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że w regulaminie ośrodka wypoczynkowego Zalew 

Nakło – Chechło zostały zawarte przepisy dotyczące kąpieli zwierząt. Dodał, że wprowadzenie 

zakazu palenia wymagałoby dokonania zmian w aktach prawa miejscowego.  

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że w omawianym Regulaminie 

istnieje zapis zakazujący pławienia zwierząt w zbiorniku wodnym i korzystania z plaży.  

 

Radny Łukasz Lesik zasugerował, że można zastosować popielniczki, które ograniczyły by 

zanieczyszczenie omawianego obszaru.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła szczegółowe informacje w zakresie tematyki 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru Zalewu Nakło 

– Chechło. W dalszej części, przedstawiła przyjętą procedurę w zakresie wprowadzenia zmian do 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w Gminie Świerklaniec. 

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przytoczył zapisy Uchwały Nr XI/71/15 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 

28 maja 2015 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu Ośrodka Wypoczynkowego Zalew Nakło – Chechło 

w zakresie zakazów obwiązujących na omawianym terenie.  



 

Radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że do Zalewu Nakło – Chechło można zastosować 

przepisy dotyczące zakazu palenia w miejscu publicznym.  

 

Ad. 6. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji szczegółowo omówiła tematykę funkcjonowania systemu 

gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie Świerklaniec z uwzględnieniem kwestii dotyczących: 

• procedury odbioru odpadów biodegradowalnych od osób, które prowadzą pielęgnację 

gminnych terenów zieleni; 

• możliwości prowadzenia rejestracji wydawanych worków służących do odbioru odpadów 

segregowanych; 

• sposobu przyznawania pojemników służących do odbioru odpadów biodegradowalnych 

w przypadku, gdy na jedną nieruchomość zostało złożonych kilka deklaracji;  

• opinii mieszkańców na temat wprowadzonych do systemu gospodarki odpadami zmian;  

• zbadania poprawności składanych deklaracji, tak aby na jedną nieruchomość była składana 

tylko jedna deklaracja;  

• wysokości opłat za zakup dodatkowego worka służącego do odbioru odpadów 

biodegradowalnych; 

• rozważenia możliwości zwolnienia dzieci z opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych;  

• rozważenia możliwości zwolnienia osób korzystających z pomocy Ośrodka Pomocy 

Społecznej z opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych; 

• rozważenia możliwości zwolnienia posiadaczy Karty Dużej Rodziny z opłat za odbiór 

i zagospodarowanie odpadów komunalnych;  

• sposobu oznakowania dodatkowych worków służących do odbioru odpadów 

biodegradowalnych możliwych do zakupu w Urzędzie Gminy; 

• ilości odpadów biodegradowalnych oddanych w punkcie selektywnej zbiórki odpadów 

komunalnych; 

• prowadzenia edukacji mieszkańców w zakresie gospodarki odpadami z wykorzystaniem 

strony internetowych oraz Informatora Gminnego;  

• kompostowników, które zostały przekazane mieszkańcom; 

• konieczności zmiany deklaracji w przypadku wprowadzenia zmian dotyczących 

wprowadzenia zwolnień od opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych; 



 

• utrzymania czystości plastikowych pojemników służących do odbioru odpadów zmieszanych 

oraz odpadów biodegradowalnych. 

 

Ad. 7. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji przyjęła: 

• Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 27.06.2022 r., w następujący sposób: 

l. gł. 8: „za” - 8, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” - 0, 

• Protokół nr 80/22 z posiedzenia Komisji w dniu 15.11.2022 r., w następujący sposób: l. gł. 8: 

„za” - 7, „przeciw” - 1, „wstrzymało się” - 0.  

 

Ad. 8. 

W bieżącym punkcie porządku obrad Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji omówiła kwestie 

dotyczące: 

• sytuacji związanej z nieruchomością, w której funkcjonuj Przedszkole „Pod Zielonym 

Listkiem”; 

• pielęgnacji pasa zieleni zlokalizowanego przy ul. Leśnej 61 w Nowym Chechle;  

• etapu zamiany gruntów w okolicach odcinak ul. Leśnej prowadzącej na teren Zalewu Nakło 

– Chechło stanowiąca drogę ewakuacyjną w celu dostosowania do wymaganych 

parametrów;  

• rozważenia możliwości zmiany nawierzchni drogi prowadzącej z sołectwa Nowe Chechło na 

cmentarz; 

• wniosków o waloryzację wynagrodzenia dla wykonawców zadania związanego z budową 

kanalizacji na terenie Gminy Świerklaniec; 

• uregulowania własności nieruchomości stanowiących drogę ul. Skowronków w Nowym 

Chechle; 

• rozważenia możliwości zmiany organizacji ruchu na odcinku drogi łączącym ul. Powstańców 

z Domem Sportowca w Nowym Chechle, w zakresie wprowadzenia zakazu parkowania 

w rejonie zatok służących do wymijania; 

• zakończenia użytkowania budynku kajkowni przez uchodźców wojennych z Ukrainy;  

• działań prowadzonych w zakresie wywłócznika występującego na terenie zbiornika Zalew 

Nakło – Chechło; 



 

• znacznego wzrostu ilości osób korzystających z Zalewu Nakło – Chechło w porównaniu do 

ubiegłego roku;  

• niewłaściwego zabezpieczenia całości kostki brukowej w zakresie prac związanych z budową 

kanalizacji w ciągu ul. Górnej w Nakle Śląskim; 

• odtworzenia nawierzchni ul. Polnej w Świerklańcu po wykonanych robotach budowlanych 

w zakresie kanalizacji;  

• mappingu wykonywanego w Pałacu Kawalera w Świerklańcu;  

• projektów miękkich zgłaszanych do wykonania w ramach budżetu obywatelskiego.  

 

Ad. 9. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu 

i Inwestycji o godz. 18:00 zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

 

Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Gospodarki, 

           Budżetu i Inwestycji 
 

        Adam Francik   
 

 

 

 

 

 


